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De Drutense groenvoorziening zou er volgens de regionale krant De Gelderlander slecht voor staan en de Drutense politiek zou schoon genoeg hebben 

van het woekerende onkruid in de gemeente. Het toeval wil dat het budget voor openbaar groen flink is verhoogd, met 350.000 euro per jaar. ‘Die bud-

getverhoging staat los van de actuele commotie. We willen gewoon terug naar het kwaliteitsniveau van voor de crisis’, aldus groenbeheerder Damman. 
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Alternatief onkruidbeheer factor drie duurder
De gemeente Druten is van plan om haar beleid 
voor onkruidbestrijding op verharding naar een 
hoger niveau te brengen. Samen met het verbete-
ren van het totale openbaar groen en het oppak-
ken van achterstallig onderhoud betekent dit 
jaarlijkse meerkosten van 350.000 euro. 

‘Onkruidbestrijding met alternatieve methoden 
is drie maal zo duur. Dit hebben we na een jaar 
uit de praktijk geconcludeerd’, legt Damman uit. 
‘Voorheen kostte onkruidbestrijding op verharding 

ons 30.000 euro per jaar, nu is dat circa 110.000 
per jaar. We hopen overigens dat de markt goed-
kopere methoden ontwikkelt, want we vinden het 
prijskaartje voor het onkruidbeheer in Nederland 
te duur. Maar we moeten het nu wel doen met wat 
er is; daarom hebben we gevraagd om 75.000 euro 
extra budget. Dat hebben we in 2016 toegewezen 
gekregen van de raad.’

Waarom was er meer geld nodig voor onkruidbe-
strijding? Is het eigenlijk werkelijk slecht gesteld 
met het beeld op verhardingen? ‘We hebben 

nu een C-niveau. Dat is best acceptabel, maar er 
kleven ook nadelen aan’, stelt Damman. ‘Hoewel 
aannemer Dar en onderaannemer Van Raaij groen-
verzorging voldoen aan de gestelde eisen voor 
de beeldkwaliteit met hun borstel- en hetelucht-
methoden, willen we naar B-niveau. Dat was het 
niveau voordat de budgetten lager werden rond 
de crisisperiode. We willen hiernaar terug vanuit 
een intrinsieke motivatie.’

Commotie over woekerend onkruid 
in Druten voor groot deel onterecht
Beheerder Jörgen Damman: ‘Vooral een acceptatiekwestie; zo gelikt als vroeger 
zal het nooit meer worden’
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Niet overal C-beeldkwaliteit
Niet overal is de beeldkwaliteit van verhardingen 
op C-niveau. Op de ene locatie zien de trottoirs er 
keurig uit en is zelfs de eerste meter van de berm 
netjes gemaaid, om het overwaaien van onkruid- 
en graszaden naar tegelvoegen tegen te gaan; 
dit neigt naar B-kwaliteit. Maar op andere locaties 
staat behoorlijk wat onkruid. Hoe zit dat?

Damman geeft toe dat niet op alle loca-
ties met verharding het afgesproken 
C-beeldkwaliteitsniveau wordt gehaald. Hij legt uit: 
‘Volgens de RAW-systematiek mag 10 procent van 
het te onderhouden areaal een niveau lager uit-
stralen dan de rest, in dit geval D-niveau. Sommige 
plekken zijn lager dan het beeldniveau C; dan gaat 
het bijvoorbeeld om een pad dat op de nominatie-
lijst staat voor renovatie of vervanging. Ook kan de 
plek zijn beïnvloed door een nabijgelegen bouw-
locatie, waardoor af- en aanrijdende vrachtwagens 
zand morsen in de omgeving, zodat een voedings-
bodem voor onkruid worden gecreëerd.’

Achterstallig onderhoud
Druten wil niet alleen het beeldkwaliteitsniveau 
van de verhardingen verhogen. Dit jaar maakte de 
gemeenteraad van Druten 200.000 euro vrij voor 

achterstallig onderhoud in het totale openbaar 
groen. Damman: ‘We hebben opdracht gekregen 
om dat in te zetten waar nodig. Wij hadden daar 
als groenbeheer niet op gerekend; we hebben 
nog geen begroting gemaakt. We zullen in overleg 
gaan met de raad over nadere instructies. Allicht 
kunnen wij het geld goed gebruiken. Er is inder-
daad genoeg achterstallig onderhoud, zoals de 
broodnodige vervanging van veel bomen in de 
verhoogde bakken.’

Achterstand inhalen totale groenonderhoud
De jaarlijkse meerkosten van het totale groenon-
derhoud bedragen 350.000 euro. Dat is een flink 
bedrag. ‘Dat klopt, maar daaronder vallen ook het 
schoffelen van zandbakken, snoeien, bijknippen 
van de kanten, het onderhoud van de plantsoenen 
en parkjes en het maaien van de bermen’, legt 

Damman uit. ‘Wij willen namelijk weer terug naar 
de maaifrequentie die we aanhielden voordat we 
flink moesten bezuinigen. Door de bezuinigingen 
maaien we grasstroken rond reflectorpaaltjes nu 
driemaal per jaar; we willen terug naar viermaal 
per jaar. De bermen maaien we eenmaal per jaar 
en daarbij willen we terug naar tweemaal per jaar. 

In Druten-Zuid voert aannemer Dar groen-, grijs- en reinigingswerkzaamheden uit.

We willen op verharding van 

C- naar B-niveau, zoals het 

was voordat we moesten 

bezuinigen

Met alternatieve onkruid-

bestrijdingsmethoden zal 

het altijd een beetje  

‘groener’ zijn
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Kortom, we hadden het de afgelopen jaren finan-
cieel niet breed. We zouden met die 350.000 euro 
extra voor het totale groenonderhoud de 
achterstand kunnen inhalen en het groen op 
beeldniveau B kunnen onderhouden.’

Verwachtingsmanagement
Damman ervaart geen druk door alle commotie 
over het openbaar groen, die klaarblijkelijk tot de 
politiek is doorgedrongen. Hij reageert nuchter: 
‘We willen de achterstand inhalen in het totale 
openbaar groen vanuit intrinsieke motivatie - net 
zoals we een beeldniveau hoger ambiëren op 
verhardingen. Voor alle duidelijkheid: het groen is 
niét door zijn ondergrens gezakt. Bij de commotie 
gaat het vooral om een acceptatiekwestie: zo gelikt 
als vroeger zal het nooit meer worden. Dat vindt 
de burger soms moeilijk te aanvaarden. Daar komt 
nog eens bij dat het met het verbod van chemie 
op verhardingen altijd een beetje ‘groener’ zal zijn. 
We moeten dus allemaal onze verwachtingen wat 
bijstellen. We doen als gemeente ons best om de 
verwachtingen realistischer te maken en leggen 
zo veel mogelijk uit. De aannemer doet zijn best. 
Maar in de praktijk blijkt dat je met de brander niet 
te dicht bij particuliere hagen moet komen, omdat 
ze kunnen beschadigen, en ook niet bij obstakels, 
omdat daar de verf vanaf kan branden.’

Tevreden over de aannemer
Denkt de gemeente na over andere alternatieven 
om dit te verbeteren, zoals het kiezen voor heet 
water? ‘Nee, we zijn tevreden over Dar. We laten de 
keuze voor onkruidbestrijdingsmethoden over aan 
de marktpartijen. Zij en hun onderaannemende 
partijen hebben een bestaand machinepark en 
hebben bepaalde investeringen gedaan. Wel vol-
gen we de ontwikkelingen en kunnen we bijvoor-
beeld eisen stellen aan de ecologische footprint 
van de te gebruiken machines. De aannemer 
voldoet met zijn methode aan de gestelde beeld-
kwaliteitseisen; daar gaat het om. Wij gaan in de 
toekomst met Dar verder’, aldus Damman.

Onderaannemer Van Raaij groenverzorging bestrijdt onkruid op verhardingen met de Air Variator van Weed Control.

Jörgen Damman, groenbeheerder gemeente Druten:  
‘De aannemer voldoet aan de gestelde beeldkwaliteit;  
we gaan met deze partij verder.’

De keuze voor onkruid-

bestrijdingsmethoden laten 

we aan de markt over
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